
Protokół Nr XXV/12

z XXV sesji Rady Miasta Piły odbytej w dniu 30 października 2012 roku 

w sali widowiskowej Młodzieżowego Domu Kultury w Pile przy ul. Okrzei 9

(czas trwania od godz. 12.00 – 18.00)

Obrady XXV sesji Rady Miasta Piły otworzył Przewodniczący Rady Miasta Piły Rafał Zdzierela 

stwierdzając quorum – lista obecności stanowi załącznik do protokołu.

Przewodniczący Rady Miasta Piły Rafał Zdzierela  powitał przybyłych gości – lista obecności 

stanowi załącznik do protokołu.

Prezydent Miasta Piły Piotr Głowski i Wiceprezes Izby Gospodarczej Północnej Wielkopolski 

Grażyna Sobieraj  wręczyli statuetki z okazji jubileuszu działalności firm:  Marianowi Madejowi 

właścicielowi Zakładu Instalacji Sanitarnych C.O. i Gazu Marian Madej (30-lecie), Jerzemu Cerbie 

Prezesowi  Zarządu  PROFIL  Wytwórnia  Profili  Budowlanych  z  PVC  Sp.  z  o.o.  (30-lecie), 

Andrzejowi Majewskiemu Prezesowi Zachodniopomorskiej Szkoły Businessu Instytut Kształcenia 

Managerów  Sp.  z  o.o.  (20-lecie),  Stanisławowi  Romaniszynowi  Prezesowi  Zarządu  Centrum 

Edukacji i Zarządzania Korporacja „Romaniszyn” Sp. z o.o. (20-lecie).

Przewodniczący Rady Miasta Piły Rafał Zdzierela wręczył wyróżnionym listy gratulacyjne.

W imieniu wyróżnionych podziękował Pan Jerzy Cerba.

Przewodniczący Rady Miasta Piły Rafał Zdzierela poinformował o wprowadzonych zmianach 

do porządku obrad: tj. o:

– dopisaniu w pkt. 5 - Sprawozdanie Prezydenta Miasta Piły z prac Prezydenta Miasta Piły w 

okresie międzysesyjnym, zwłaszcza z wykonania uchwał Rady Miasta Piły autopoprawki o 

numerze 430,

– dopisaniu w pkt 10 – projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Piły na 2012 rok 

autopoprawki o numerze 431.

– zmianie  w  pkt  21  tytułu  projektu  uchwały  w  sprawie  deklarowanej  wspólnej  realizacji 

projektu  „Budujemy  miasteczka  ruchu  drogowego”  ujętego  na  liście  Projektów 

Indywidualnych dla Programu Operacyjnego Infrastruktura i Środowisko 2007-2013 przez 

Miasto Piła z Wojewodą Wielkopolskim - druk nr 423 na - projekt uchwały w sprawie 

wspólnej  realizacji  projektu  „Budujemy  miasteczka  ruchu  drogowego”  ujętego  na 

liście  Projektów  Indywidualnych  dla  Programu  Operacyjnego  Infrastruktura  i 

Środowisko 2007-2013 przez Gminę Piła z Wojewodą Wielkopolskim - druk nr 429.



Ponadto stwierdził, że w pkt 6 porządku obrad dotyczącym projektu uchwały zmieniającej uchwałę 

Nr I/4/10 Rady Miasta Piły z dnia 1 grudnia 2010 r. w sprawie powołania radnych w skład stałych 

komisji Rady Miasta Piły i ustalenia przedmiotu działania komisji – druk nr 409 – będzie zgłaszał  

autopoprawkę polegającą na dopisaniu do alfabetycznego składu Komisji nazwiska radnego Pawła 

Dahlke, omyłkowo opuszczonego – autopoprawka druk nr 432.

Przewodniczący Rady Miasta Piły Rafał Zdzierela poinformował o piśmie Prezydenta Miasta 

Piły z dnia 30 października 2012 r. dotyczącym wprowadzenia do porządku obrad sesji  projektu 

uchwały  w  sprawie  sprzedaży  w  drodze  przetargu  nieruchomości  stanowiącej  własność 

Gminy Piła położonej przy ul. Wawelskiej w Pile.

Przewodniczący Rady Miasta Piły stwierdził, że w związku z nadesłaniem przez Urząd Skarbowy 

w  Pile:  „Informacji  o  wynikach  przeprowadzonej  analizy  oświadczeń  majątkowych  osób 

zobowiązanych  do  składania  oświadczeń  majątkowych”,  opatrzonej  klauzulą  „Tajemnica 

skarbowa”,  zachodzi  konieczność wyłączenia z jawności obrad sesji  rozpatrywanie tego punktu 

porządku. 

W związku z powyższym zaproponował, aby punkty „Informacja w sprawie interpelacji i zapytań 

radnych” – druk nr  406 i  „Wolne głosy,  wnioski  i  informacje”,  ze względów organizacyjnych, 

przenieść za punkt „Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za poprzedni rok szkolny w 

tym wynikach sprawdzianów i egzaminów” – druk nr 420.

Ponadto  zaproponował,  by  w  nowym  porządku  obrad  dodać,  po  punktach  dot.  Informacji 

Przewodniczącego Rady Miasta Piły i Prezydenta Miasta Piły nt. oświadczeń majątkowych, a przed 

punktem  „Zamknięcie  obrad”,  punkt  „Informacja  Urzędu  Skarbowego  w  Pile  nt.  złożonych 

oświadczeń majątkowych z klauzulą „Tajemnica skarbowa”. 

Poinformował, że punkt ten będzie rozpatrywany z wyłączeniem jawności.

Za wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały  w sprawie  sprzedaży w drodze 

przetargu nieruchomości stanowiącej własność Gminy Piła położonej przy ul. Wawelskiej w 

Pile głosowało 19 radnych, 1 radny był przeciwny, nikt z radnych nie wstrzymał się od głosu – 

projekt uchwały został umieszczony w porządku obrad jako pkt. 24.
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Za  wprowadzeniem  do  porządku  obrad  „Informacji  Urzędu  Skarbowego  o  wynikach 

przeprowadzonej  analizy  oświadczeń  majątkowych  osób  zobowiązanych  do  składania 

oświadczeń majątkowych” (część niejawna) Rada opowiedziała się jednogłośnie  – informacja 

została umieszczona w porządku obrad sesji jako pkt. 30.

Porządek obrad przedstawia się następująco:

1. Sprawy regulaminowe.

2. Projekt uchwały w sprawie wstąpienia kandydata na radnego w skład Rady Miasta Piły – 

druk nr 404.

3. Ślubowanie radnego Rady Miasta Piły.

4. Informacja  Przewodniczącego  Rady Miasta  Piły  o  podejmowanych  działaniach  pomiędzy 

XXIV a XXV sesją Rady Miasta Piły – druk nr 411.

5. Sprawozdanie  Prezydenta  Miasta  Piły  z  prac  Prezydenta  Miasta  Piły  w  okresie 

międzysesyjnym, zwłaszcza z wykonania uchwał Rady Miasta Piły – druk nr 421, 430.

6. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr I/4/10 Rady Miasta Piły z dnia 1 grudnia 2010 r. w 

sprawie powołania radnych w skład stałych komisji Rady Miasta Piły i ustalenia przedmiotu 

działania komisji – druk nr 409, 432.

7. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr I/6/2010 Rady Miasta Piły z dnia 1 grudnia 2010 

roku  w  sprawie  powołania  Komisji  Rewizyjnej,  ustalenia  jej  składu  osobowego  oraz 

przewodniczącego – druk nr 410.

8. Projekt uchwały w sprawie udzielenia w roku 2012 pomocy finansowej dla Powiatu Pilskiego 

– druk nr 407.

9. Projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji dla Powiatu Pilskiego – druk nr 408.

10. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Piły na 2012 rok – druk nr 422, 431.

11. Projekt uchwały w sprawie podziału Gminy Piła na stałe obwody głosowania, ustalenia ich 

numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych – druk nr 418.

12. Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta 

Piły w rejonie ulic Kraszewskiego i Lotniczej – druk nr 413.

13. Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta 

Piły – Bydgoskie Przedmieście II – druk nr 414.
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14. Projekt  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Piły w rejonie ulic: Bohaterów Stalingradu, Gen. 

Sikorskiego i Kilińskiego – druk nr 415.

15. Projekt  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Piły w rejonie kwartału ulic: Gen. Sikorskiego, 

Śródmiejskiej, Buczka i Kilińskiego – druk nr 416.

16. Projekt  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Piły w rejonie Gładyszewa – druk nr 417.

17. Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  wynajęcie  w  trybie  bezprzetargowym 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Piła – druk nr 412.

18. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przyznanie nieruchomości zamiennych w 

ramach odszkodowania za nieruchomość przejętą z mocy prawa na rzecz Gminy Piła od 

osoby prawnej pod gminną drogę publiczną – druk nr 425.

19. Projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr XIV/187/11 Rady Miasta Piły z dnia 29 listopada 

2011 r. w sprawie obciążenia nieruchomości położonej w Pile przy ul. Dąbrowskiego 8 – 

druk nr 426.

20. Projekt  uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przyznanie nieruchomości  zamiennej  w 

ramach odszkodowania za nieruchomości przejęte z mocy prawa na rzecz Gminy Piła od 

osoby prawnej pod gminną drogę publiczną – druk nr 427.

21. Projekt  uchwały  w  sprawie  wspólnej  realizacji  projektu  „Budujemy  miasteczka  ruchu 

drogowego”  ujętego  na  liście  Projektów  Indywidualnych  dla  Programu  Operacyjnego 

Infrastruktura i Środowisko 2007 – 2013 przez Gminę Piła z Wojewodą Wielkopolskim – 

druk nr 429.

22. Projekt uchwały w sprawie przejęcia na własność Gminy Piła pojazdów usuniętych z dróg 

publicznych na terenie Miasta Piły – druk nr 424.

23. Projekt  uchwały  w  sprawie  określenia  wzorów  formularzy  informacji  i  deklaracji 

podatkowych – druk nr 428.

24. Projekt  uchwały  w  sprawie  sprzedaży  w  drodze  przetargu  nieruchomości  stanowiącej 

własność Gminy Piła położonej przy ul. Wawelskiej w Pile – druk nr 433.

25. Informacja  o  stanie  realizacji  zadań  oświatowych  za  poprzedni  rok  szkolny  w  tym  o 

wynikach sprawdzianu i egzaminów – druk nr 420.

26. Informacja w sprawie interpelacji i zapytań radnych – druk nr 406.
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27. Wolne głosy, wnioski i informacje.

28. Informacja  Przewodniczącego  Rady  Miasta  Piły  na  temat  oświadczeń  majątkowych 

składanych przez radnych Rady Miasta Piły – druk nr 405.

29. Informacja Prezydenta Miasta Piły na temat oświadczeń majątkowych osób zobowiązanych 

do ich składania – druk nr 419.

30. Informacja  Urzędu  Skarbowego  w Pile  nt  złożonych  oświadczeń  majątkowych  –  część 

niejawna.

31. Zamknięcie obrad.

Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Piły  Paweł  Jarczak  odczytał  „Informację  w  sprawie 

protokołu z XXIV sesji Rady Miasta Piły” – informacja stanowi załącznik do protokołu.

Za przyjęciem  protokołu  z  XXIV sesji  Rady  Miasta  Piły  głosowało  20  radnych,  1  radny 

wstrzymał się od głosu, protokół przyjęty został większością głosów, bez odczytania. 

Ad-2/

W sprawie projektu uchwały dot. wstąpienia kandydata na radnego w skład Rady Miasta Piły 

– druk nr 404 - głos zabrał Przewodniczący Rady Miasta Piły Rafał Zdzierela stwierdzając, że 

pismem z dnia 28 września 2012 roku Dyrektor Delegatury Krajowego Biura Wyborczego w Pile 

poinformował, iż w związku z wygaśnięciem mandatu radnego Pana Tomasza Rzemykowskiego w 

okręgu wyborczym nr  2,  z  Listy Nr 1 Komitetu Wyborczego Sojuszu Lewicy Demokratycznej 

kandydatem, który w wyborach do Rady Miasta Piły uzyskał z tej listy kolejno największą liczbę 

głosów jest Pan Gustaw Marcin Kwaśniewski.

Za podjęciem uchwały glosowało 19 radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu, uchwała została 

podjęta większością głosów – uchwała Nr XXV/321/12 stanowi załącznik do protokołu.

Ad-3/

Ślubowanie radnego.

Przewodniczący Rady Miasta Piły Rafał Zdzierela odczytał rotę :

„Wierny Konstytucji  i  prawu Rzeczypospolitej  Polskiej,  ślubuję  uroczyście  obowiązki  radnego 
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sprawować godnie, rzetelnie i uczciwie, mając na względzie dobro mojej gminy i jej mieszkańców.”

Przewodniczący dodał,  że ślubowanie może być złożone z  dodaniem zdania „Tak mi dopomóż 

Bóg”.

Pan Gustaw Kwaśniewski wypowiedział słowo”ślubuję”.

Ad-4/

Informacja  Przewodniczącego  Rady  Miasta  Piły  o  podejmowanych  działaniach  pomiędzy 

XXIV a XXV sesją Rady Miasta Piły została przyjęta bez uwag – informacja stanowi załącznik do 

protokołu – druk nr 411.

Ad-5/

W sprawie „Sprawozdania Prezydenta Miasta Piły z prac Prezydenta Miasta Piły w okresie 

międzysesyjnym, zwłaszcza z  wykonania uchwał Rady Miasta Piły” wraz z autopoprawką 

(druki nr 421 i 430) głos zabrali radni prosząc o dodatkowe informacje w następujących punktach: 

Magdalena Zgiep-Porzucek – pkt. 65, Maria Kubica – pkt. 35, 42 i 49, Wiesława Sztaba – pkt. 36,  

Jacek Bogusławski pkt. 22, 15, 47 i 49, Leszek Łado – pkt. 12, 13, 14, 60, 90 i 93, Mieczysław 

Karpiński – pkt. 70, Czesław Jopek – pkt.18.

Dodatkowych informacji udzielił Prezydent Miasta Piły Piotr Głowski m. in. stwierdzając:

– organizacja spotkań na terenie miasta – ponieważ mamy osiedla, które nie posiadają rad i 

tak  jak  zapowiadałem mam zamiar  spotykać  się  z  mieszkańcami  niezależnie,  czy  rada 

funkcjonuje,  czy jest  niefunkcjonująca,  ujednolicenie  tych zasad,  mamy ten sam sposób 

zapraszania,  będą  plakaty,  informacja  w  mediach,  dodatkowe  informacje  przekazywane 

poprzez funkcjonujące rady osiedla, będą zapraszani radni miejscy, radni osiedlowi, osobą 

odpowiedzialna za przygotowanie spotkań jest Sekretarz Gminy, mamy ustalony kalendarz 

prawie do końca 2013 roku, ta informacja jest po to, by rady osiedla mogły organizować 

swoje  spotkania,  niekolidujące  z  tym,  co  my będziemy organizować,  najbliższe  jest  w 

Śródmieściu 14 listopada o godz. 17.00,

– uczestniczyliśmy z panią Prezydent Beatą Dudzińską w największych targach regionalnych 

w  Monachium,  typowo  branżowa  impreza,  będziemy  na  wszystkich  takich  imprezach 

obecni, mamy już kilka zapytań po powrocie, czy warto jeździć – najlepiej odpowiada jeden 
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z uczestników z Wielkopolski, który pojawia się tam od 8 lat, dużo mniejsze miasto niż Piła, 

że dzięki tym wyjazdom co najmniej jeden, ale bardzo duży, inwestor pojawił się w ich 

mieście, za każdym razem startujemy w konkursie, który organizuje Urząd Marszałkowski, 

wyjazd jest finansowany częściowo przez Urząd Marszałkowski i częściowo ze środków 

Unii Europejskiej,

– pan  Kolczyński  to  dobra  dusza,  która  pojawiła  się  kiedyś  w  Pile,  osoba  która  wkłada 

mnóstwo czasu i serca w nawiązanie dobrych stosunków między Polską a Rosją, korzystają 

z tego zarówno dzieci nasze jak i dzieci z Kaliningradu, są przygotowywane bardzo ciekawe 

projekty, myślę, że będzie to kolejny kierunek, który nasze dzieci pilskie będą poznawały,

– połączenie Berlin-Gorzów-Piła – z punktu widzenia interesu również naszego regionu jest 

niezwykle interesujące, o to połączenie zabiega wielu samorządowców od wielu lat,  pod 

koniec ubiegłego roku pojawiała się propozycja, by powołać Eurodystrykt, jest to rodzaj 

stowarzyszenia  gmin  leżących  wzdłuż  pewnego,  łączącego  wszystkich  tematu,  takim 

tematem  staje  się  właśnie  ta  linia  kolejowa,  to  połączenie  ma  być  realizowane  jako 

przedsięwzięcie  czysto  komercyjne,  zarówno  ci,  którzy  mają  przygotować  odpowiednią 

zmianę, jeśli chodzi o tory, o elektryfikację tej przestrzeni, o przewozy, my jako samorządy 

możemy to wspierać,  Eurodystryktów nie ma zbyt  wiele  w Europie,  są  powoływane na 

podstawie  specjalnego  dokumentu  i  wydaje  się,  że  są  bardzo  skutecznym  narzędziem, 

zarówno do lobbingu, jak też budowania drobnej infrastruktury, która powstaje wokół tego, 

chodzi m. in. o to,  by wysiadające osoby miały taką samą informacje turystyczną,  takie 

same  oznaczenia,  takie  same  podmioty,  które  działają  na  całym szlaku,  to  jest  kolejna 

szansa, żeby mobilizować władze do tego, by takie połączenie stało się realne, kiedy ono się 

pojawi, to nie od nas zależy, jednym z naszych zadań jest wspieranie połączeń, nie tylko do 

Warszawy,  do  Poznania,  ale  również  do  stolicy  sąsiedniego  państwa,  które  stosunkowo 

niedaleko od nas leży,

– Strategia  Rozwoju  Województwa  Wielkopolskiego,  to  chyba  w tej  chwili  najważniejszy 

dokument  nad  którym pracuje  Urząd  Marszałkowski,  ma  pokazywać  w jakim kierunku 

Wielkopolska będzie rozwijała się przez najbliższe wiele lat, było to pewne podsumowanie 

działań, które podjęliśmy bardzo dawno temu, nasze pierwsze zgłoszenia pojawiły się w 

momencie, kiedy przystąpiono do tych prac, dotyczyły między innymi rzeczy oczywistych 

jak  kolej,  jak  S-11,  jak  budowa infrastruktury teleinformatycznej,  prosiliśmy również  o 
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uwzględnienie tego, by po wielu latach, kiedy pisano, że w Wielkopolsce najważniejszym 

lotniskiem jest Ławica i ona ma pełnić funkcje kluczowe, by pojawiły się również zapisy, 

które dają szansę w przyszłości współfinansowania projektów, również unijnych, na lotniska 

regionalne i taki zapis, dzięki m. in. naszej aktywności, się pojawił, jest mowa o tym, że 

należy  podjąć  prace,  by  wykorzystać  jedno  z  istniejących  lotnisk  w  Wielkopolsce  dla 

rozbudowy lotniska Ławica, mamy tą świadomość, że dzisiaj Ławica potrafi wykorzystać 

cały swój potencjał, ale od wielu miesięcy mówi się o tym, że jest to lotnisko, które ma 

wiele ograniczeń, chociażby związanych z hałasem, z ochroną środowiska i należy podjąć 

działania przyszłościowe, które uwzględnią inną lokalizację, a warto wykorzystać do tego 

istniejącą już strukturę,

– konkurs na dyrektora MZGM – jeden już się odbył, nie został rozstrzygnięty, w tej chwili 

jest  osoba,  która  pełni  obowiązki,  będzie  kolejny,  będziemy  oczekiwali  na  kolejne 

zgłoszenia,

– plan  na  Górnym  został  chwilowo  nie  zaakceptowany,  dotyczy  to  rozmów  z  Pilską 

Spółdzielnią Mieszkaniową Lokatorsko-Własnościową, dotyczy ul. Staffa, mamy nadzieję, 

że dojdziemy do porozumienia i być może nie będzie potrzebna ta zmiana planu,

– co do pkt. 70 – dotyczy zmiany osoby, która jest członkiem zespołu, nową członkinią jest 

pani Plewa,

– co do sali  miejskiej  – odbywamy bardzo dużo spotkań roboczych, dotyczą one zarówno 

przygotowania inkubatora jak i sali miejskiej, te projekty są korygowane w związku również 

z naszymi oczekiwaniami i  ze  zmianami,  które wprowadzamy,  wkrótce będziemy mogli 

przedstawić  ostateczną  formę,  w  jakiej  ten  obiekt  będzie  funkcjonował  i  jak  będzie 

wyglądał.

Skarbnik Gminy Ewelina Ślugajska m. in. stwierdziła:

jeżeli chodzi o umorzenia, które pozytywnie zostały rozpatrzone przez pana Prezydenta, pkt. 60 – 

największa  kwota,  ponad  44  tys.  -  kwota  ta  wynika  z  opłaty  prolongacyjnej,  w  poprzednim 

miesiącu, w sprawozdaniu, było pozytywne rozpatrzenie wniosku złożonego przez firmę działającą 

na terenie Piły, która prosiła o rozłożenie na raty płatności z tytułu podatku od nieruchomości, w 

związku z rozłożeniem płatności pojawiła się tzn. opłata prolongacyjna, firma otrzymała informację 

o wielkości, która będzie wynikała z terminu rozłożenia na raty, wielkość ta spowodowała, że firma 
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dokonała płatności jednorazowej podatku, prawdopodobnie kredytując się, ale uznała,  że jest to 

forma bardziej korzystna, niż ta którą od nas otrzymała, w związku z tym przesłanka o wyrażeniu 

pozytywnej opinii w tym zakresie była spełniona, jeżeli chodzi o pozostałe punkty, oprócz punktu 

12, w którym pan Prezydent odmówił rozpatrzenia pozytywnie wniosku o umorzenie podatku od 

nieruchomości w związku z nie spełnieniem podstaw formalno-prawnych, pozostałe wymienione 

punkty,  to  są  osoby  fizyczne,  każda  sytuacja  podatnika,  który  zgłasza  wniosek  z  prośbą  o 

rozłożenie, wymaga złożenia odpowiednich dokumentów, posiłkujemy się dodatkowo informacją z 

MOPS  o  pomocy,  którą  dany  podatnik  otrzymuje,  musimy  jednak  rozpatrywać  racjonalnie 

gospodarowanie  pieniędzmi  więc  te  wszystkie  sprawy,  które  państwo  otrzymują  w  ramach 

pozytywnego rozpatrzenia, są bardzo mocno uzasadnione.

Radny Paweł Dahlke 

– nawiązując do informacji zawartej w pkt. 43 zwrócił się z prośbą, by na etapie formowania 

budżetu  na  rok  następny  poszukać  środków  na  finansowanie  kastracji  psiaków  bądź 

znalezienie środków na „psie becikowe”,

– odnosząc  się  do  sprawy  poruszonej  na  poprzedniej  sesji  dot.  bajek  zapytał,  czy  pan 

Prezydent się z tą sprawa zapoznał, poprosił, by na przyszły rok o tej sprawie pamiętać,

– poprosił o przedstawienie nowej pani Prezes Inwest-Parku.

Radny Zbigniew Kosmatka,  wracając do pkt. 42 zapytał, jakiego rodzaju plenipotencje ma pan 

Kolczyński.

Prezydent Piotr Głowski m. in. stwierdził:

– plenipotencje pana Kolczyńskiego – to jest organizacja pozarządowa, która działa jak każda 

inna na terenie Federacji Rosyjskiej, kontaktowaliśmy się z Konsulatem pytając o osobę, 

czy jest wiarygodna, zostało to pozytywnie zweryfikowane wyjazdem, na miejscu spotkały 

się najwyższe władze regionu z osobami, które wyjeżdżały, sprawdzamy zanim wyślemy 

gdzieś kogokolwiek,

– bajki zostały wpisane na czołowe miejsca, jeżeli chodzi o tematy do realizacji, będzie to 

jedna z pierwszych rzeczy, która zostanie wykonana,

– co do „przygarnięcia burka” - akcja się bardzo fajnie rozwija, myślimy o tym, rozmawiamy 
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z organizatorami „psiej parady”, by w przyszłym roku połączyć te dwa wydarzenia, dzięki 

temu wiele psów trafia do adopcji, pomysł z „becikowym” bardzo ciekawy, to jest problem 

społeczny,  to  oznacza kłopoty dla  gminy nie  tylko finansowe,  ale  i  również związane z 

bezpieczeństwem,  będziemy  starali  się,  by  wszystkie  pomysły,  które  są  możliwe  do 

realizacji, również znalazły finansowanie, 

– co do pani Prezes – pani Prezesa miała te dni niezwykle wypełnione w związku z tym, że 

przygotowujemy projekty, toczą się negocjacje z bankami, chciałem prosić, by na następnej 

sesji odbyła się taka krótka prezentacja i by pani Prezes powiedziała jakie ma pomysły na 

organizację tej firmy.

Ad-6/

Do projektu uchwały zmieniającej uchwałę Nr I/4/10 Rady Miasta Piły z dnia 1 grudnia 2010 

roku w sprawie powołania radnych w skład stałych komisji  Rady Miasta Piły  i  ustalenia 

przedmiotu  działania  komisji  Przewodniczący  Rady  Miasta  Piły  Rafał  Zdzierela  zgłosił 

autopoprawkę polegającą na dopisaniu w § 1 pkt. 2 „1.1) Pawła Dahlke” - druki nr 409, 432.

Rada jednogłośnie przyjęła zgłoszoną autopoprawkę.

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała Nr XXV/322/12 stanowi załącznik do protokołu.

Ad-7/

W sprawie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Nr I/6/2010 Rady Miasta Piły z dnia 1 

grudnia 2010 r. w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej, ustalenia jej składu osobowego oraz 

przewodniczącego głos zabrali:

Radny Marian Barełkowski,  na  członka Komisji  Rewizyjnej,  zgłosił  kandydaturę  radnego 

Krzysztofa Muchewicza.

Innych kandydatur nie zgłoszono.

Radny Krzysztof Muchewicz wyraził zgodę na kandydowanie.
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Za kandydaturą Krzysztofa Muchewicza na członka Komisji Rewizyjnej Rada opowiedziała 

się jednogłośnie. 

Radny Marian Barełkowski , na przewodniczącego Komisji Rewizyjnej, zgłosił kandydaturę 

radnego Krzysztofa Muchewicza.

Innych kandydatur nie zgłoszono.

Radny Krzysztof Muchewicz wyraził zgodę na kandydowanie.

Za kandydaturą radnego Krzysztofa Muchewicza na przewodniczącego Komisji Rewizyjnej 

Rada opowiedziała się jednogłośnie. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała Nr XXV/323/12 stanowi załącznik do protokołu.

Ad-8/

Projekt uchwały w sprawie udzielenia w roku 2012 pomocy finansowej dla Powiatu Pilskiego 

przedstawił Dyrektor Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu Sebastian Dzikowski – druk nr 407.

Przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych  Włodzimierz  Bystrzycki  poinformował  o 

wyrażeniu pozytywnej opinii o powyższym projekcie uchwały.

Za podjęciem uchwały glosowało 19 radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu, uchwała została 

podjęta większością głosów – uchwała Nr XXV/324/12 stanowi załącznik do protokołu.

Ad-9/

W sprawie projektu uchwały dotyczącego udzielenia dotacji dla Powiatu Pilskiego głos zabrali 

Prezydent  Piotr  Głowski  i  Dyrektor  Wydziału  Spraw  Obywatelskich  i  Zarządzania 

Kryzysowego Adam Leszczyński referując ten projekt uchwały.– druk nr 408.

Przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych  Włodzimierz  Bystrzycki  poinformował o 

przyjęciu przez Komisję ww projektu uchwały, stwierdził, że głosowanie nad projektem uchwały 
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poprzedzone było informacją o funkcjonowaniu Szpitalnego Oddziału Ratunkowego, złożoną przez 

panią  Ordynator,  ponadto  stwierdził,  iż  na  Komisji  został  omówiony  wstępny  zarys  ustawy 

regulującej rynek świadczeń, która wejdzie w 2014 roku. Przewodniczący Komisji poinformował, 

że  również  w  tym  punkcie  zostało  omówione  pismo  Przewodniczącego  Komisji  Polityki 

Społecznej, Zdrowia i Bezpieczeństwa Rady Powiatu w Pile, w którym Przewodniczący proponuje 

odbycie wspólnego posiedzenia z radnymi Rady Miasta Piły w Wyrzysku. Tematem posiedzenia 

będzie  zabezpieczenie  świadczeń  medycznych  oraz  informacja  o  kontraktach  Narodowego 

Funduszu Zdrowia  dla  szpitali  Powiatu  Pilskiego na  2013 rok.  Do udziału  w tym posiedzeniu 

zostali wytypowani członkowie Komisji Spraw Społecznych. 

Radna Wiesława Sztaba poparła tę inicjatywę.

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała Nr XXV/325/12 stanowi załącznik do protokołu.

Ad-10/

Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Piły na 2012 rok,wraz z autopoprawką, 

omówiła Skarbnik Gminy Ewelina Ślugajska – druki nr 422 i 431. 

Przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta  Lucjan  Szutkowskiego stwierdził,  że 

przedstawiony  projekt  zmian  do  budżetu  na  2012  rok został  szczegółowo  omówiony  podczas 

posiedzenia  Komisji,  bez  autopoprawki,  po  udzieleniu  wyczerpujących  wyjaśnień  członkowie 

Komisji zaopiniowali projekt uchwały pozytywnie, aczkolwiek niejednogłośnie. 

Radny  Zbigniew  Pyziak  zapytał  skąd  się  wzięły  różnice  kwotowe  w  dwóch  zadaniach 

majątkowych – Świętojańska i parking przy Przychodni na ul. Okrzei.

Przewodniczący  Rady  Osiedla  Staszyce  Marian  Małecki  zapytał  z  jakich  zadań  pozyskano 

środki, około 300 tys., na przebudowę ul. Żeleńskiego i Świętojańskiej.

Skarbnik Gminy Piła Ewelina Ślugajska m. in. stwierdziła:

– jeżeli chodzi o przesunięcia i zabezpieczenie środków na te zadania – nie zdejmujemy z 

żadnego zadania inwestycyjnego, zadanie Świętojańska i Żeleńskiego  zostały zrealizowane 
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w ramach wydatków bieżących, zapisanych w budżecie na rok 2012 jako remont, jest to 

zmiana kwalifikacji zadania,

– co do wartości ul. Świętojańskiej – takie dane mam z ZDiZ.

Dyrektor Zarządu Dróg i Zieleni Jerzy Mac m. in. stwierdził:

kiedy przystąpiliśmy do remontu ul. Świętojańskiej założyliśmy odpowiednią kwotę na przebudowę 

tej ulicy, nie biorąc pod uwagę tego, że po zdjęciu dotychczasowej nawierzchni trzeba wykonać 

nową podbudowę tej jezdni i dlatego ten koszt zwiększył się o wykonanie prawidłowej podbudowy 

jezdni.

Radny Zbigniew Kosmatka  zapytał,  w której  części  ul.  Świętojańska była korytowana,  bo na 

większości był bruk pokryty asfaltem, który został sfrezowany.

Dyrektor ZDiZ Jerzy Mac stwierdził, że według jego informacji ten odcinek od ul. Buczka do 

wykonanego  odcinka  ul.  Krynicznej  został  wykonany  w  postaci  przegłębienia  na  wykonanie 

podbudowy odpowiedniej grubości jak również uzyskanie przez to nośności i wykonanie dwóch 

warstw – warstwy wyrównującej i warstwy ścieralnej na tym odcinku.

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Krzysztof Muchewicza zapytał, co jest przyczyną, że został 

zniszczony monitoring, czy sprawcy zostali wykryci.

Zastępca Prezydenta Miasta Krzysztof Szewc stwierdził, że według posiadanej wiedzy sprawcy 

nie  zostali  wykryci  natomiast  ubezpieczenie  pokryje  koszty,  które  zostały  spowodowane  tymi 

stratami.

Radny Leszek Łado poruszył sprawę wykonanego ogrodzenia stadionu żużlowego na ul. Kossaka 

pytając, czy władze miasta mają na uwadze wykonanie pozostałego płotu.

Skarbnik Gminy Piła Ewelina Ślugajska poinformowała o tym, iż pan Dyrektor Kubicki zgłaszał 

do projektu budżetu na 2013 roku dalszy ciąg tej inwestycji, środki finansowe pokażą, w jakim 

czasie będzie dalej ta inwestycja realizowana. 
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Uchwała,  wraz  z  autopoprawką,  została  podjęta  jednogłośnie  –  uchwała  Nr  XXV/326/12 

stanowi załącznik do protokołu.

Ad-11/

Projekt uchwały w sprawie podziału Gminy Piła na stałe obwody głosowania, ustalenia ich 

numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych przedstawił Sekretarz Gminy 

Roman Szarzyński – druk nr 418 – prezentacja siedzib obwodowych komisji wyborczych.

Przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych  Włodzimierz  Bystrzycki  poinformował  o 

przyjęciu przez Komisję ww projektu uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Radny Zbigniew Kosmatka zapytał do jakiego okręgu będą przypisane obwody zamknięte.

Sekretarz  Gminy  Roman  Szarzyński  odpowiedział,  że  wzorem  lat  ubiegłych  będą  obwody 

zamknięte, to będzie Dzienny Dom Pomocy Społecznej przypisany do Śródmieścia i Szpital do 

Staszyc, być może taką konieczność wyrazi jeszcze któryś z dyrektorów szkół wyższych.

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała Nr XXV/327/12 stanowi załącznik do protokołu.

Ad-12/

Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Piły 

w  rejonie  ulic  Kraszewskiego  i  Lotniczej  przedstawiła  Dyrektor  Miejskiej  Pracowni 

Urbanistycznej Iwona Wojtecka – druk nr 413.

Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  Mieczysław  Karpiński,  wyrażając  opinię 

Komisji,  poinformował  o  zaopiniowaniu  powyższego  projektu  uchwały,  wraz  z  załącznikami, 

jednogłośnie pozytywnie

Za przyjęciem Załącznika Nr 4  w sprawie  Rozstrzygnięcia  o  sposobie  rozpatrzenia  uwag 

wniesionych do projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Piły w 

rejonie ulic Kraszewskiego i Lotniczej Rada opowiedziała się jednogłośnie.
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Za  przyjęciem  Załącznika  Nr  3  dot.  Rozstrzygnięcia  o  sposobie  realizacji,  zapisanych  w 

miejscowym  planie  zagospodarowania  przestrzennego  miasta  Piły  w  rejonie  ulic 

Kraszewskiego i Lotniczej, inwestycji z zakresu infrastruktury technicznej, które należą do 

zadań własnych gminy oraz zasadach ich finansowania Rada opowiedziała się jednogłośnie.

Za  przyjęciem  Załącznika  Nr  2  dot.  Rozstrzygnięcia  w  sprawie  stwierdzenia,  że  projekt 

miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  miasta  Piły  w  rejonie  ulic 

Kraszewskiego  i  Lotniczej,  nie  narusza  ustaleń  studium  uwarunkowań  i  kierunków 

zagospodarowania przestrzennego miasta Piły Rada opowiedziała się jednogłośnie.

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała Nr XXV/328/12 stanowi załącznik do protokołu.

Ad-13/

Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Piły 

– Bydgoskie  Przedmieście  II  omówiła  Dyrektor Miejskiej  Pracowni  Urbanistycznej  Iwona 

Wojtecka – druk nr 414.

Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej Mieczysław Karpiński  stwierdził, że Komisja 

dokładnie przeanalizowała ten projekt uchwały, pewne kontrowersje wzbudziło złożenie w jednym 

miejscu różnych funkcji, zarówno produkcyjnych jak i usługowych, jest to rozumiane jako próba 

zlokalizowania wielu zakładów, jak i jednego dużego, i to jest pozytywne natomiast w sytuacji, gdy 

będzie  wielu  użytkowników,  to  na  prezydencie  i  jego  służbach  spocznie  odpowiedzialność  za 

koordynację,  zarówno  przestrzenną,  jak  i  funkcjonalną  tych  różnych użytkowników.  Zwracając 

uwagę na § 4 ust. 5 stwierdził, że ten katalog spraw jest niesłychanie duży i ma co do niego duże 

wątpliwości. Poinformował, iż Komisja ww projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie.

Przewodniczący Rady Miasta Piły Rafał Zdzierela poprosił, by dla czytelności oddzielać opinie 

Komisji od swoich prywatnych spostrzeżeń, czy wątpliwości.

Prezydent Miasta Piły Piotr Głowski m. in. stwierdził:

jest to oczywista rzecz, że na prezydencie i na służbach prezydenta spoczywa odpowiedzialność za 

to, żeby potencjalne inwestycje skorelować ze sobą oraz żeby nie nastąpiły tam takie inwestycje, 
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które z punktu widzenia miasta, byłyby niepożądane. 

Za przyjęciem Załącznika Nr 4  w sprawie  Rozstrzygnięcia  o  sposobie  rozpatrzenia  uwag 

wniesionych do projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Piły – 

Bydgoskie Przedmieście II Rada opowiedziała się jednogłośnie.

Za  przyjęciem  Załącznika  Nr  3  dot.  Rozstrzygnięcia  o  sposobie  realizacji,  zapisanych  w 

miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego miasta Piły – Bydgoskie Przedmieście 

II, inwestycji z zakresu infrastruktury technicznej,  które należą do zadań własnych gminy 

oraz zasadach ich finansowania Rada opowiedziała się jednogłośnie.

Za  przyjęciem  Załącznika  Nr  2  dot.  Rozstrzygnięcia  w  sprawie  stwierdzenia,  że  projekt 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Piły – Bydgoskie Przedmieście 

II, nie narusza ustaleń studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 

miasta Piły Rada opowiedziała się jednogłośnie.

Za podjęciem uchwały głosowało 21 radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu, uchwała została 

podjęta większością głosów – uchwała Nr XXV/329/12 stanowi załącznik do protokołu.

Ad-14/

Projekt  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Piły w rejonie ulic: Bohaterów Stalingradu, Gen. 

Sikorskiego i  Kilińskiego przedstawiła Dyrektor Miejskiej Pracowni Urbanistycznej  Iwona 

Wojtecka – druk nr 415.

Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej Mieczysław Karpiński  stwierdził, że Komisja 

zaopiniowała ten projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała Nr XXV/330/12 stanowi załącznik do protokołu.
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Ad-15/

Projekt  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu 

zagospodarowania  przestrzennego  miasta  Piły  w  rejonie  kwartału  ulic:  Gen.  Sikorskiego, 

Śródmiejskiej,  Buczka  i  Kilińskiego  przedstawiła  Dyrektor  Miejskiej  Pracowni 

Urbanistycznej Iwona Wojtecka – druk nr 416.

Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  Mieczysław  Karpiński  poinformował  o 

zaopiniowaniu ww projektu uchwały przez Komisję jednogłośnie pozytywnie. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała Nr XXV/331/12 stanowi załącznik do protokołu.

Ad-16/

Projekt  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Piły w rejonie Gładyszewa zreferowała Dyrektor 

Miejskiej Pracowni Urbanistycznej Iwona Wojtecka – druk nr 417.

Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  Mieczysław  Karpiński  poinformował  o 

przyjęciu powyższego projektu uchwały przez Komisję jednogłośnie pozytywnie, Komisja wzięła 

pod uwagę to, że dotyczy on zarówno wniosku jednego z właścicieli jak również fakt, że obejmuje 

tereny przyległe,  szczególnie  te dotyczące terenów miejskich,  chodzi  tu o doprowadzenie stanu 

prawnego do pełnej realizacji.

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała Nr XXV/332/12 stanowi załącznik do protokołu.

Ogłoszono 15 minutową przerwę.

Ad-17/

Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  wynajęcie  w  trybie  bezprzetargowym 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Piła przedstawiła Dyrektor Wydziału Gospodarki 

Nieruchomościami Julita Mudyna – druk nr 412.
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Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej Mieczysław Karpiński stwierdził, że ten teren w 

części  nieruchomości,  to  jest  zieleń  trawiasta,  utrzymywana  przez  firmę  McDonald's,  Komisja 

biorąc  pod  uwagę  taki  stan  rzeczy  zaopiniowała  jednogłośnie  pozytywnie  powyższy  projekt 

uchwały.

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała Nr XXV/333/12 stanowi załącznik do protokołu.

Ad-18/

Projekt  uchwały  w sprawie  wyrażenia  zgody na przyznanie  nieruchomości  zamiennych w 

ramach odszkodowania  za  nieruchomość przejętą  z  mocy prawa na rzecz Gminy Piła  od 

osoby  prawnej  pod  gminną  drogę  publiczną  omówiła  Dyrektor  Wydziału  Gospodarki 

Nieruchomościami Julita Mudyna – druk nr 425.

Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej Mieczysław Karpiński stwierdził, że ta uchwała 

wzbudziła rozbieżność zdań wśród członków Komisji, są tego dwie przyczyny, z jednej strony jest 

to  pozyskanie  przez  Gminę  działki,  która  była  w  wieczystym  użytkowaniu  dotychczasowego 

użytkownika, a w zamian oferowane są na własność dwie działki o dużej powierzchni. Komisja 

zaopiniowała ten projekt pozytywnie, większością głosów, przy 2 głosach wstrzymujących się.

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły Paweł Jarczak  zapytał,  co spowodowało,  że aż dwie 

działki, ponad 2 tys. metrów, są oddawane za działkę, która ma 500 metrów.

Dyrektor  Wydziału  Gospodarki  Nieruchomościami  Julita  Mudyna  odpowiedziała,  że 

propozycja  tych  dwóch  nieruchomości  została  przedstawiona  na  wniosek  dotychczasowego 

użytkownika  wieczystego,  każde  przejęcie  nieruchomości  przewidzianych  pod  drogę  publiczną 

poprzedzone jest negocjacjami z właścicielami,  czy użytkownikami wieczystymi nieruchomości, 

gdzie  jest  proponowane  prawo  własności,  w  zeszłym  roku  było  kilka  projektów  poselskich 

dotyczących  użytkowania  wieczystego,  jeden  z  projektów  zakładał   zniesienie  tego  prawa  z 

przepisów prawa polskiego.

Za podjęciem uchwały głosowało 17 radnych, 6 radnych wstrzymało się od głosu, uchwała 

została podjęta większością głosów – uchwała Nr XXV/334/12 stanowi załącznik do protokołu.
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Ad-19/

Projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr XIV/187/11 Rady Miasta Piły z dnia 29 listopada 

2011  r.  w  sprawie  obciążenia  nieruchomości  położonej  w  Pile  przy  ul.  Dąbrowskiego  8 

przedstawiła  Prezes  Inwest-Parku  Joanna  Banach  i  Dyrektor  Wydziału  Gospodarki 

Nieruchomościami Julita Mudyna – druk nr 426.

Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej Mieczysław Karpiński zapytał jaka jest wartość 

kredytu – pani Dyrektor Mudyna poinformowała, że wartość kredytu to 3 mln zł.

Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej Mieczysław Karpiński  stwierdził, że Komisja 

nie miała wątpliwości co do zabezpieczenia kredytu ponieważ taka decyzja była podjęta rok temu i 

tu Komisja wydała opinię jednogłośnie pozytywną, ale bardzo poważną kontrowersję wzbudziła 

sprawa związaną z czasokresem, co się w tym czasie działo w spółce Inwest-Park. 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły Janusz Kubiak, odnosząc się do zapisów w uzasadnieniu 

zapytał, czy to jest kwestia uznania spółki, czy to jest kwestia wymogów banku.

Prezydent Miasta Piły Piotr Głowski m. in. stwierdził: 

– faktycznie  decyzja  zapadła  rok  temu,  byliśmy  na  etapie  wnioskowania  do  Urzędu 

Marszałkowskiego o uzyskanie dotacji, którą w postępowaniu konkursowym udało się nam 

otrzymać, to prawie 1,5 mln zł, a dzisiaj trwają prace realizacyjne, zakończyły się prawie 

wszystkie prace związane z projektem, w tej chwili są prace związane z aranżacją wnętrz, z 

przygotowaniem  do  prac  wykonawczych,  wyburzenia  części  starej  i  rozpoczęcia  prac 

realizacyjnych,

– co  do  banków –  takie  jest  w  tej  chwili  podejście,  rozmawialiśmy z  kilkoma  bankami, 

dotyczy to teoretycznych zagrożeń, które dotyczą każdego kredytu, niezależnie komu on jest 

udzielany, musi obejmować wszystkie potencjalne, ewentualne kary, biorąc to pod uwagę i 

również  to,  by  postępowanie  związane  z  zamówieniem  publicznym,  jeżeli  chodzi  o 

udzielenie kredytu, miało sens, musi być tak przygotowane, by potencjalne oferty trafiły w 

to, żeby właśnie nie przedłużać po raz kolejny.
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Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych, 8 radnych wstrzymało się od głosu, uchwała 

została podjęta większością głosów – uchwała Nr XXV/335/12 stanowi załącznik do protokołu.

Ad-20/

Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  przyznanie  nieruchomości  zamiennej  w 

ramach odszkodowania za  nieruchomości  przejęte z  mocy prawa na rzecz Gminy Piła od 

osoby prawnej  pod gminną drogę publiczną  przedstawiła  Dyrektor Wydziału  Gospodarki 

Nieruchomościami Julita Mudyna – druk nr 427.

Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej Mieczysław Karpiński stwierdził, że ten projekt 

uchwały jest analogiczny do uchwały w sprawie nieruchomości zamiennych, związanych z budową 

ulicy  Fritza  Philipsa,  nie  mniej  tutaj  jest  odmienność  dotycząca  tej  nieruchomości  zamiennej 

ponieważ jest ona proponowana jako uzupełnienie działki będącej własnością osoby, która utraciła 

prawa  do  działek,  które  zostały  przejęte  na  budowę  drogi  –  przedłużenie  ulicy  Konopnickiej, 

Komisja zaopiniowała ten projekt uchwały pozytywnie, większością głosów.

Radna Maria Miler zapytała, czy gmina mogła, w stosownym czasie, kiedy Zakłady Mięsna były 

likwidowane,  a  już  był  uchwalony  układ  uliczny  w  miejscowym  planie  zagospodarowania 

przestrzennego z ul. Zakopiańską, czy gmina nie powinna przewidzieć wówczas i zwrócić się o 

przejęcie tego terenu pod drogę publiczną nieodpłatnie, gmina tego nie zrobiła, gmina pozwoliła, by 

osoba fizyczna, czy prawna kupiła ten teren, a teraz mieszkańcy muszą zapłacić odszkodowanie za 

grunt, który mogła przejąc gmina.

Prezydent Miasta Piotr Głowski m. in. stwierdził:

mnie jest trudno odpowiadać za decyzje prezydenta w tamtym czasie, ale pośrednio będę jej bronił,  

tutaj  nie  ma  mowy  o  tym,  żebyśmy  przejęli  te  tereny,  mogliśmy  je  kupić  od  syndyka  masy 

upadłościowej, a to wiązałoby się z wydaniem pieniędzy na całość, prawdopodobnie mielibyśmy 

dzisiaj kłopoty, żeby część nam niepotrzebną odsprzedać, tu nie ma dzisiaj sytuacji takiej, że my 

dzisiaj  zapłacimy komuś,  to  ten  ktoś  nam zapłaci,  ponieważ wymiana gruntów odbywa się  na 

zasadzie wyceny, ta wycena prawdopodobnie ze względu na większy wolumen naszych gruntów, 

które zostały przedstawione do wymiany, będzie po naszej stronie niższa, liczymy się z dopłatą od 

strony  zamieniającego,  ta  sytuacja  pokazuje  tylko  to,  że  decyzja  o  pewnych  rozwiązaniach 
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finansowych  została  odsunięta  w  czasie,  ale  bilansowo  nie  ma  tutaj  sytuacji,  w  której  gmina 

straciłaby pieniądze dzisiaj, bo kiedyś wcześniej należałoby je wydać, oznaczałoby tylko tyle, że te 

rozliczenia odbyłyby się kilka lat wcześniej.

Radny Zbigniew Kosmatka,  komentując wypowiedź radnej  Miler stwierdził,  że  warto sięgnąć 

pamięcią wstecz, kiedy miały miejsce określone procesy, syndyk masy upadłościowej Zakładów 

Mięsnych sprzedawał te tereny w połowie lat dziewięćdziesiątych natomiast uchwała o układzie 

ulicznym była podejmowana w roku 1999.

Za podjęciem uchwały głosowało 21 radnych, 1 radny był przeciwny, 1 radny wstrzymał się 

od  głosu,  uchwała  została  podjęta  większością  głosów  –  uchwała  Nr  XXV/336/12  stanowi 

załącznik do protokołu.

Ad-21/

Projekt  uchwały  w  sprawie  wspólnej  realizacji  projektu  „Budujemy  miasteczka  ruchu 

drogowego”  ujętego  na  liście  Projektów  Indywidualnych  dla  Programu  Operacyjnego 

Infrastruktura  i  Środowisko  2007-2013  przez  Gminę  Piła  z  Wojewodą  Wielkopolskim 

przedstawili  Prezydent  Miasta  Piotr  Głowski  i  Dyrektor  Wydziału  Rozwoju  i  Funduszy 

Europejskich Jolanta Sobieszczyk. Pani Dyrektor poprosiła o poprawienie w tytule projektu 

uchwały i w § 1 wyrazu „miasteczko” na „miasteczka” - druk nr 429.

Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  Mieczysław  Karpiński  uznał,  iż  pozyskanie 

środków zewnętrznych zawsze  jest  pozytywnym rozwiązaniem stąd pozytywna opinia  Komisji, 

chociaż jeden z członków Komisji wyrażał niezadowolenie z powodu przekazania terenu nie na 

sport, a na miasteczka, Komisja projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie, większością głosów. 

Przewodniczący Rady Miasta Rafał Zdzierela stwierdził, że osoba referująca w imieniu Komisji 

stanowisko Komisji, przedstawia w imieniu całej Komisji, a nie poszczególnych radnych. 

Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  Mieczysław  Karpiński  stwierdził,  że 

Przewodniczący Rady,  po  raz  drugi,  zwraca  mu  uwagę,  uznał  że  jeśli  przedstawia  stanowisko 

Komisji i przedstawia pewne wnioski, czy uwagi zgłoszone przez członka Komisji, to przedstawia 
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to w imieniu Komisji.

Przewodniczący  Rady  Miasta  Rafał  Zdzierela  powiedział,  że  taką  uwagę  zgłosił  tylko  dla 

stosowania  poprawności  zapisów  statutowych,  przypomniał,  że  indywidualne  głosy,  które  się 

pojawiają na posiedzeniu Komisji, a które nie zyskały akceptacji Komisji w głosowaniu, mogą być 

wyartykułowane  na  sesji,  ważnym  jest  to,  by  głos  sprawozdawcy  dotyczył  opinii  większości 

członków Komisji.

Radny  Marian  Barełkowski  zaproponował,  by przy tej  okazji  wyprostować  bieżnię,  o  której 

mówił radny Pyziak.

Przewodniczący Rady przypomniał  radnemu,  że  tego typu sprawy należy zgłaszać  w punkcie 

„Wolne głosy,wnioski i informacje”.

Radna Wiesława Sztaba poparła inicjatywę budowy miasteczek ruchu drogowego stwierdzając, że 

będzie to z pożytkiem dla mieszkańców.

Radny  Jacek  Bogusławski,  nawiązując  do  informacji  podanej  na  Komisji,  że  gmina  będzie 

musiała  przez  5  lat  utrzymywać  to  miasteczko  ruchu  drogowego  zapytał,  kto  będzie  nim 

zawiadywał i jakie urządzenia będą tam zainstalowane.

Radny  Tomasz  Pochylski  zapytał,  czy  to  miasteczko  ruchu  drogowego  będzie  w  pełni 

wykorzystane przez dzieci i młodzież, uznał, że gdyby może powstało boisko, czy bieżnia, dzieci 

by się tym tak szybko nie znudziły.

Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  Krzysztof  Muchewicz  zapytał,  czy  będzie  tam  osoba 

odpowiedzialna za ruch w tym miasteczku.

Prezydent Miasta Piotr Głowski m. in. stwierdził:

– czy miasteczko będzie wykorzystane – wiele pytań padało,  czy nie  za duży plac zabaw 

budujemy na wyspie, wystarczyło przejść się latem i posłuchać utyskiwań rodziców, że jest 

to  za  małe  i  powinno  być  rozbudowane,  myślę  że  tu  będzie  podobnie,  jest  to  kwestia 
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standardu, jak to jest zrobione, czy będzie cieszyło oczy dziecka,

– co do tego, w jaki sposób będzie realizowana ta umowa – musimy dbać o to, posprzątać 

odśnieżyć, będziemy to realizować, kwestią rozmów jest w tej chwili opiekun tego miejsca, 

jest propozycja z naszej strony, by to było współfinansowane ze środków tego programu,

– co do programu funkcjonalnego – mam przed sobą 4 strony szczegółowych zobowiązań, jest 

to specyfikacja do zamówienia publicznego, żebyśmy wiedzieli jakie są wymagania i w jaki 

sposób  musi  to  zostać  zrealizowane,  będzie  to  ośrodek,  który  będzie  się  cieszył 

popularnością.

Radna Maria Kubica pogratulowała autorom projektu, stwierdziła, że dzięki ich umiejętnościom 

Piła mogła wygrać w tej konkurencji.

Radna  Maria  Miler,  odnosząc  się  do  uwag  Przewodniczącego  Rady  Miasta  w  stosunku  do 

Przewodniczącego Komisji Gospodarki Miejskiej stwierdziła, że nie chce bronić Przewodniczącego 

Karpińskiego,  ale  oczekuje,  aby  Przewodniczący  Komisji,  w  której  radna  pracuje,  rzetelnie 

relacjonował, nie tylko stwierdzał, że większością głosów, opinie radnych w przypadku, jeśli są 

innego zdania.

Przewodniczący Rady Miasta Rafał Zdzierela m. in. stwierdził:

o ile się zgodzę z panią radną Miler, że do sprawozdawcy, w szczególności do przewodniczącego 

komisji  należy powiedzenie  nie  tylko  o  tym,  że  większością  głosów,  czy jednomyślnie  projekt 

uchwały  został  zaopiniowany,  ale  też  przekazanie  stanowiska,  które  musi  oddawać  przebieg 

dyskusji na komisjach, a w szczególności wynik głosowania nad danym projektem uchwały, prace 

pana  Przewodniczącego  Karpińskiego  bardzo  wysoko  cenię,  zresztą  jest  to  jedna  z  bardziej 

zapracowanych komisji, a każdy temat jest z należytą starannością analizowany.

Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  Mieczysław  Karpiński  podziękował  radnej 

Miler  za  wsparcie  w  zakresie  sposobu  relacjonowania  prac  Komisji,  uznał  iż  podanie  jedynie 

wyniku głosowania jest podstawową informacją, ale warto też przedstawić przebieg dyskusji na 

komisji.
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Radny Zbigniew Kosmatka  zapytał, kto będzie, po wybudowaniu tego obiektu, zarządzał nim i 

jakie będą koszty funkcjonowania tego miasteczka.

Prezydent Miasta Piotr Głowski stwierdził, iż w tej chwili nikt nie policzy, ile będzie kosztowało 

sprzątanie,  odgarnianie  śniegu  i  inne  czynności,  które  są  robione  w  mieście,  bo  dla  żadnej 

inwestycji  to  nie  jest  robione,  jeżeli  pojawią  się  dodatkowe zobowiązania,  których nie  było  w 

procedurze  konkursowej,  to  można by dokładnie  wyszacować,  co  ile  kosztuje,  jest  tu  mowa o 

zobowiązaniach,  które  były  określone  we  wniosku  konkursowym  i  które  nie  powodowały 

dodatkowych zobowiązań ze strony gminy,  a  co do tego kto będzie podmiotem zarządzającym 

również na etapie  konkursowym taka decyzja nie była wymagana,  będzie to ustalane łącznie z 

procedurą podpisania umowy, jeśli będą wnioski szkoły, mogą one być uwzględnione.

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała Nr XXV/337/12 stanowi załącznik do protokołu.

Ad-22/

Projekt uchwały w sprawie przejęcia na własność Gminy Piła pojazdów usuniętych z dróg 

publicznych  na  terenie  Miasta  Piły  wraz  z  autopoprawką  dotyczącą  podstawy  prawnej 

przedstawił Dyrektor Wydziału Administracyjnego Zdzisław Cebula – druk nr 424.

Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  Mieczysław  Karpiński poinformował  o 

zaopiniowaniu przez Komisję powyższego projektu uchwały pozytywnie, większością głosów.

Radny Paweł Dahlke zapytał:

– czy poprzez system CEPIK nie można było odnaleźć właściciela pojazdu marki Nissan, np. 

po numerze nadwozia, 

– czy  w  sprawie  pojazdu  marki  Volkswagen,  gdzie  właściciel  został  ustalony,  będą 

podejmowane dalsze  kroki,  czy będzie  to  na  zasadzie,  że  gmina  przejmuje  na siebie  tą 

sprawę.

Radna Wiesława Sztaba zgłosiła sprawę porzuconego pojazdu w rejonie Szkoły Biznesu przy al. 

Niepodległości - róg restauracja – pracownia pana Podolaka.
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Dyrektor  Wydziału  Administracyjnego  Zdzisław  Cebula,  odpowiadając  na  pytania  radnego 

Dahlke stwierdził, że te samochody były zamknięte, a więc służby nie miały możliwości odczytania 

numerów identyfikacyjnych więc te pojazdy musiały być przejęte tak, jak stały, jeśli nie uda się ich 

z zyskiem sprzedać, to być może jakieś koszty będą, przejęcie ich to jest obowiązek ustawowy 

gminy.

Radca  prawny  Urzędu  Miasta  Katarzyna  Paczyńska  uszczegółowiła  autopoprawkę 

stwierdzając, że nie zmieniła się podstawa prawna, tylko publikator tekstu jednolitego.

Radny Paweł Dahlke  stwierdził, iż w momencie, gdy uchwała wejdzie w życie i pojazdy będą 

własnością gminy będzie można Nissan otworzyć i  dochodzić zwrotu poniesionych kosztów od 

ostatniego właściciela.

Komendant Straży Miejskiej Wojciech Nosek poinformował o tym, że właściciel pojazdu Nissan 

poszukiwany był nawet przez Allegro,  w sprawie obu pojazdów były informacje na wszystkich 

portalach,  włącznie  z  portalem  Urzędu  Miasta  i  nie  ma  jakichkolwiek  informacji  na  temat 

właścicieli,  szczególnie  Volkswagena,  Straż  dotarła  do  właściciela,  który  zakupił  samochód  z 

Komisu,  ale go nie przerejestrował,  do czasu,  aż Urząd Miasta nie podejmie decyzji  co z nimi 

zrobić, czy je sprzedać, czy zezłomować, to w każdej chwili, jeżeli pojawi się właściciel, są one do 

odzyskania.

Uchwała wraz z autopoprawką została podjęta jednogłośnie – uchwała Nr XXV/338/12 stanowi 

załącznik do protokołu.

Ad-23/

Projekt  uchwały  w  sprawie  określenia  wzorów  formularzy  informacji  i  deklaracji 

podatkowych omówiła Skarbnik Gminy Ewelina Ślugajska – druk nr 428.

Przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta   Lucjan  Szutkowski  poinformował  o 

wyrażeniu przez Komisję, większością głosów, pozytywnej opinii o powyższym projekcie uchwały.
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Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała Nr XXV/339/12 stanowi załącznik do protokołu.

Ad-24/

Projekt  uchwały  w  sprawie  sprzedaży  w  drodze  przetargu  nieruchomości  stanowiącej 

własność Gminy Piła położonej przy ul. Wawelskiej w Pile przedstawiła Dyrektor Wydziału 

Gospodarki Nieruchomościami Julita Mudyna – druk nr 433.

Za podjęciem uchwały głosowało 18 radnych, 3 radnych wstrzymało się od głosu, uchwała 

została podjęta większością głosów – uchwała Nr XXV/340/12 stanowi załącznik do protokołu.

Ad-25/

Informację o stanie realizacji zadań oświatowych za poprzedni rok szkolny w tym o wynikach 

sprawdzianu  i  egzaminów  przedstawił  Dyrektor  Wydziału  Oświaty,  Kultury  i  Sportu 

Sebastian Dzikowski – druk nr 420 – prezentacja.

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Włodzimierz Bystrzycki poinformował o tym, że 

materiały  dotyczące  remontów  w  oświacie  były  omawiane  na  Komisji  2  tygodnie  temu,  a 

prezentowana informacja była omawiana na kolejnym posiedzeniu Komisji, ale nie była głosowana.

Radny  Tomasz  Pochylski  stwierdził,  że  bardzo  dobrze  została  przygotowana  prezentacja 

wszystkich wyników, chociaż w informacji brakuje danych na temat rywalizacji sportowej między 

szkołami, niepokojąca jest tendencja rozwojowa szkół podstawowych, na 9 szkół w 1 jest tendencja 

wzrostowa, pozostałe to tendencja malejąca, jeśli chodzi o gimnazja to jest dobry wysoki poziom. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Krzysztof Muchewicz

– wyraził zadowolenie z faktu, że co roku są pieniądze na inwestycje, niepokojącym jednak 

jest to, iż nie są to pieniądze z budżetu państwa, ale z budżetu gminy,

– stwierdził, iż jest jeszcze wiele obiektów szkolnych, które wymagają dopracowania, wyraził 

nadzieję, że w kolejnym budżecie będzie to przewidziane,

– odniósł się do przedstawionej frekwencji uznając ją za niezbyt wysoką,

– zapytał, co jest przyczyną malejących tendencji w szkołach podstawowych.
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Radna Wiesława Sztaba

– uznała prezentowany materiał za rzetelnie przygotowany,

– odnosząc się do wypowiedzi radnego Pochylskiego stwierdziła, że dane dotyczące sportu 

nie znalazły się w prezentowanym materiale z uwagi na ukierunkowany temat przedkładanej 

informacji

– zwracała uwagę na to, że każda rada dbała o placówki oświatowe i dlatego one dzisiaj tak 

pięknie wyglądają, 

– zaproponowała,  by przyjrzeć  się  standardom dzieci  i  młodzieży,  z  jakie  powodu jest  ta 

tendencja zaniżająca się, czy nie jest tak, że bieda wkracza do szkół.

Radny Leszek Łado

– odniósł się do średniej w szkołach podstawowych ze sprawdzianu umiejętności uznając, że 

osiągnięcia są poniżej 50%,

– porównał wyniki w roku szkolnym 2009-2010 uznając je za bardzo ładne, wyników w roku 

szkolnym 2010-2011stwierdzjąc, że 5 szkół uzyskało gorsze wyniku niż w roku poprzednim 

i wyników w roku szkolnym 2011-2012, gdzie wszystkie szkoły uzyskały wyniki niższe od 

poprzedniego, zastanawiał się, co jest tego powodem, zaproponował opracowanie programu 

pomocowego dla szkół, wskazywał na potrzebę wymiany doświadczeń dyrektorów podczas 

organizowanych szkoleń, co mogłoby przynieść określone efekty, 

– porównywał  przedstawiane  wyniki  w  informacji  z  wynikami  osiągniętymi  w  Powiecie, 

Wielkopolsce, okręgu i w kraju stwierdzając, że są one gorsze,

– odnosząc  się  do  gimnazjów  stwierdził,  że  jest  podobnie,  podawał  przykłady  wyników 

prezentowanych w przedłożonym materiale, 

– stwierdził, że materiał jest mało kreatywny, w porównaniu do roku ubiegłego widać, że się 

zmieniły tylko liczby, życzył sobie, by ten materiał na przyszły rok był bardziej kreatywny 

np. pokazywał laureatów w poszczególnych szkołach, stwierdził, że niektóre diagramy są 

nieczytelne i brzydkie.

Radna Maria Miler

– oceniła prezentowany materiał jako dobrze przygotowany, zaskoczeniem była informacja 

dotycząca uczniów, którzy nie uzyskali promocji, głównie uczniów gimnazjum,
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– zapytała ilu uczniów nie uzyskało promocji, z rozłożeniem na poszczególne klasy i jak to się 

ma do zwiększonej liczby zatrudnionych nauczycieli, psychologów, pedagogów, terapeutów, 

specjalistów, czy w zeszłym roku liczba tych niepromowanych uczniów gimnazjum była 

wyższa, czy niższa, wskazywała na konieczność pomocy tym uczniom.

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Paweł Jarczak stwierdził, że wynik ważną rzeczą jest i można 

go przedstawić w bardzo różny sposób, a więc nie sposób się odnieść do liczb bez odpowiednich 

warunków,  jeżeli  są  porównywane  bezwzględne  wartości,  które  są  niczym  innym  jak  średnią 

matematyczną,  pierwszym warunkiem jest  z jakiej  liczby dzieci ta średnia jest  liczona,  ponadto 

należy pamiętać o tym, że w odniesieniu do prawa oświatowego jednostki niepubliczne mają tylko 

jeden obowiązek – realizować podstawę programową, nie obowiązuje ich ramowy plan nauczania, 

karta  nauczyciela  i  wiele  innych  rzeczy,  które  w niesamowity sposób pozwalają  manewrować, 

każdy dyrektor szkoły dokonuje analizy wyników egzaminu i te raporty kierowników jednostek 

powinny być przyczynkiem, gdzie powinny być zawarte wnioski, dlaczego w tym roku wynik jest 

gorszy  i  co  zrobić,  żeby  w  przyszłym  roku  go  poprawić,  zbór  wniosków  z  tych  raportów  z 

poszczególnych jednostek powinien się stać przyczyną dyskusji, być może na sesji, w jaki sposób, 

jako organ prowadzący,  uchwałodawczy gminy,  pomóc dyrektorom pilskich  jednostek osiągnąć 

lepszy wynik, pamiętać trzeba, że ten średni wynik jest uzależniony od wielu czynników.

Dyrektor  Wydziału  Oświaty,  Kultury  i  Sportu  Sebastian  Dzikowski,  odpowiadając  na 

poruszone kwestie m. in. stwierdził:

– informacje  sportowe  tu  się  nie  znalazły  świadomie  dlatego,  że  ta  informacja  nabrałaby 

bardzo dużych rozmiarów, jeżeli państwo sobie tego życzycie, to w następnej informacji te 

sukcesy umieszczę,

– nie  tylko  wydajemy pieniądze  z  budżetu  gminy  na  inwestycje,  wśród  tych  zadań  były 

zadania związane z „Radosną szkołą”, a to jest program rządowy, na który otrzymujemy 

pieniądze, w tym roku to program „Cyfrowa szkoła” i „Trampolina do sukcesu”,

– wszyscy  chcemy,  aby  te  wyniki  były  lepsze,  porównywanie  średniej  danego  poziomu 

wyniku, czy ilości zdobytych punktów danego roku do punktów z poprzedniego roku, to jest 

porównanie innych ludzi i innego testu,
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– wsparcie, jakiego udzielamy – programy naprawcze są realizowane przez dużą ilość szkół, 

te szkoły, które mają te wyniki bardzo słabe i chcą je poprawić, piszą programy naprawcze, 

wymiana  doświadczeń  trwa  nieustannie,  z  tego  powstaje  materiał,  który  pokazuje  jakie 

działania w poszczególnych szkołach są podejmowane, aby te wskaźniki były wyższe,

– porównywanie  do szkoł  niepublicznych  –  nie  chciałbym tego czynić,  te  szkoły mają  te 

wyniki wyższe,  

– jeśli chodzi o laureatów konkursów – w naszych szkołach odbywa się cała gama konkursów 

i  o  nich  jest  mowa przy różnych  okazjach,  jeśli  państwo sobie  życie,  to  mógłbym ten 

materiał rozbudować, jest to możliwe do zrobienia, 

– procent  uczniów, którzy nie uzyskali  promocji  w gimnazjach – w zeszłym roku było to 

5,11%, gimnazjum jest czasem trudnym, nie zawsze uczniowie w tym wieku chcą, by im 

pomóc, nie zdają ci, którzy tego chcą, to nie jest tak, że szkoła zamyka drogę, tych szans jest 

bardo dużo. 

Radna Jolanta Lubińska 

– nadmieniała,  że  ustawodawca  nie  określił  formuły  tej  informacji  o  stanie  zadań 

oświatowych  i  ktokolwiek  ją  przygotowuje,  to  jest  to  autorski  pomysł  na  przekazanie 

informacji o stanie realizacji zadań za miniony rok, istotą tej informacji jest to, by radni jako 

pierwsi, a za pośrednictwem mediów społeczeństwo miasta usłyszało, czy wynik pracy, nie 

tylko tej, która przekłada się na wynik egzaminu, jest zadowalający,

– w całości poparła stwierdzenie radnego Jarczaka, że radni nie do końca powinni oceniać 

indywidualne  wyniki  każdej  szkoły,  ale  też  nie  wyciągać  zbyt  pochopnych  wniosków, 

szkoła  to  jest  żywy  organizm,  to  jest  zespół  dzieci,  młodzieży,  to  są  pracujący  tam 

nauczyciele,  pamiętać jednak należy,  że pokazane wyniki mają swój punkt odniesienia i 

szkoły pochylają się  nad tym bardzo mocno zastanawiając się,  co zrobić,  by wynik był 

jeszcze lepszy,

– przypomniała,  że  na  ubiegłorocznej  sesji  z  takim  samym  pytaniem  zwracała  się  do 

dyrektora, czy można być zadowolonym z tych wyników, czy nie, stwierdziła, że powstała 

zbitka  –  5  tys.  godzin  w „Trampolinie  do  sukcesu”,  ale  w klasach  1-3,  te  godziny nie 

przełożyły się na prace z uczniem przygotowywanym do sprawdzianu, czy do egzaminu, 

dzisiaj  należy pozostać  z  zapytaniem,  czy w kolejnym budżecie  zaplanować dodatkowe 
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środki  na zajęcia  dodatkowe, przygotowujące do tych egzaminów, czy nie,  z informacji 

wynika,  że  liczba  uczniów  maleje,  a  nauczycieli  wzrasta,  pomoc  psychologiczno-

pedagogiczna,  która  stała  się  obowiązkiem  szkoły,  podyktowała  kolejne  etapy, 

zaproponowała, by ta informacja była krótsza, ale by można było z niej się dowiedzieć, czy 

szkoła ma sukces, czy jest on mniejszy, czy większy,

– odnosząc się do ocen z zachowania stwierdziła, że regulaminy, które przyjęła szkoła, bywają 

zbyt restrykcyjne, a to rzutuje na nieco gorszy obraz szkoły, prawo oświatowe mówi, że są 

to  kompetencje rady pedagogicznej,  może warto się  zastanowić,  czy w Gminie Piła  nie 

można by wypracować pewnych standardów, spójnych dla gimnazjów, wtedy wyliczenie 

liczby ocen będzie sensowne.

Radny  Tomasz  Pochylski  wyjaśnił,  że  nie  chodziło  o  wszystkie  wyniki  sportowe  tylko  o 

klasyfikację najważniejszą, generalną, końcową.

Ad-26/

Informacja w sprawie interpelacji i zapytań radnych została przyjęta bez uwag – druk nr 406.

Ad-27/

W punkcie Wolne głosy, wnioski i informacje głos zabrali:

Radny  Zbigniew  Pyziak  poinformował  o  tym,  że  na  podsumowaniu  XVI  Edycji  Czwartków 

Lekkoatletycznych Prezydent podał, iż została przygotowana dokumentacja modernizacji stadionu 

lekkoatletycznego,  poprosił,  by  na  najbliższym  posiedzeniu  Komisji  Spraw  Społecznych 

przedstawić główne założenia tej modernizacji, zapytał, czy w przygotowaniu tej dokumentacji brał 

udział przedstawiciel środowiska lekkoatletycznego.

Radna Maria Miler

– zapytała,  czy znane są wyniki analiz monitoringu polityki mieszkaniowej i  czy najemcy 

lokali komunalnych mogą spodziewać się nowych rozwiązań w zakresie zmiany warunków 

wykupu lokali od gminy,
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– zapytała, czy gmina dysponuje, bądź zleci przeprowadzenie badań hydrologicznych jeziora 

Płotki wraz z opracowaniem metod zapobiegających obniżaniu poziomu wody.

Radny Paweł Dahlke

– odnosząc się do dyskusji w kwestii „co przewodniczący komisji powinien mówić, czego nie 

powinien” zaproponował, by pan Przewodniczący z wszystkimi Przewodniczącymi Komisji 

ustalił  jednolitą  wersję,  stwierdził,  że  z  jednej  strony  rozumie  Przewodniczącego 

Karpińskiego, który, skoro jest podział i są komisje wiodące, chce powiedzieć jakie były 

uwagi, jaka była dyskusja, ale z drugiej strony należy pamiętać, że nie zawsze takie luźne 

komentarze,  jak  np.  na  Komisji  Budżetu,  gdzie  Przewodniczący  Szutkowski  lubi 

dopowiedzieć,  że  „wszyscy  z  entuzjazmem,  radością,  euforią”,  radny  nie  zawsze  ten 

entuzjazm podziela, przypomniał zapis § 68 i 70 Statutu, interpretując te przepisy stwierdził, 

że przewodniczący danej komisji powinien powiedzieć, w jaki sposób komisja głosowała za 

uchwałą,

– przypomniał, że do tej pory było tak, że jeśli były zmiany do porządku obrad, to oprócz 

wprowadzanych zmiany, cały porządek obrad był ponownie głosowany, dzisiaj było inaczej, 

zostały przegłosowane zmiany i cały porządek obrad, po zmianach, nie był już głosowany, 

zapytał z czego ta zmiana wynika.

Przewodniczący Rady Miasta Piły Rafał Zdzierela udzielając odpowiedzi m. in. stwierdził:

zmiana przepisów samorządowych doprowadziła do sytuacji, w której to przewodniczącemu danej 

rady ustawodawca dał  kompetencje do ustalania  porządku obrad.  Wcześniej  w naszej  praktyce 

samorządowej mieliśmy do czynienia z sytuacją, że przewodniczący przedstawiał projekt porządku 

obrad,  który  następnie  rada  przegłosowywała  na  sesji.  Od  kilku  lat  sytuacja  wygląda  inaczej: 

przewodniczący rady ustala porządek obrad,  natomiast wszelkie zmiany w tym porządku obrad 

wymagają zgody rady, o ile te zmiany nie wprowadzone zostały w terminie krótszym niż 7 dni 

przed sesją. Wcześniejsza praktyka była taka,  że w przypadku dokonywania zmian w porządku 

obrad, przegłosowane były poszczególne zmiany, a następnie ponownie całość. Miałem wątpliwość 

prawną w tym zakresie, poprosiłem o opinię i pan mecenas Łukasz Czarny z Zespołem ustalił, że 

faktycznie, skoro to są moje kompetencje, a rada wyraża zgodę na wprowadzenie danego punktu, 

czy zamianę danego punktu glosowaniem, to kolejne głosowanie jest bezprzedmiotowe. Dziękuję 
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za ten głos, myślę, że to służy lepszej sprawie, uchwała dotycząca Statutu mówi wprawdzie, że 

przedstawia opinię, natomiast już w Statucie tak szczegółowo tego nie byliśmy w stanie dookreślić 

co w opinii danej komisji ma się znaleźć. Myślę, że dobra praktyka, która już się ukształtowała,  

może być pewnym wzorcem. Miałem wrażenie, że dzisiaj nastąpiło lekkie odejście od tego. Być 

może nie tak zinterpretowałem zamierzenia pana Przewodniczącego Karpińskiego. Podkreślam, ta 

opinia ma być opinią, a nie jedynie informacją o wyniku głosowania na posiedzeniu komisji.

Przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta  Lucjan  Szutkowski  uznał  wypowiedź 

radnego  Dahlke  za  przekoloryzowaną,  zaapelował  do  radnych,  by  na  posiedzeniach  Komisji 

dogłębnie dyskutować i  wykazywać daleko idącą  aktywność,  a  nie  ożywiać się  dopiero przed 

kamerami telewizyjnymi.

Radny Paweł Dahlke,  odnosząc się do wypowiedzi przedmówcy, zwrócił się z prośbą, by starać 

się, przy przedstawianiu stanowiska Komisji, być precyzyjnym, jeżeli pan Przewodniczący chce na 

sesji  powiedzieć,  że  z  entuzjazmem wszyscy  przyjęli  jakieś  rozwiązanie,  to  takie  rozwiązanie 

należy poddać na Komisji pod głosowanie i wówczas, być może, radny będzie głosował inaczej. 

Radny Krzysztof Muchewicz

– zapytał, kiedy będzie otwarte rondo łączące ul. Philipsa, Podchorążych i Kossaka,

– poruszył sprawę ścieżki rowerowej i chodnika przy ul. Kossaka, od przejazdu kolejowego w 

kierunku Philipsa, gdzie nagromadzone zwały ziemi powodują, że w czasie deszczu woda 

stoi na chodniku,

– zapytał, co z ul. Ksawerego Działyńskiego, są tam sprzedane działki, postawione budynki, a 

nie ma tam wytyczonej drogi i nie ma dojazdu,

– w  imieniu  studentów  z  Uniwersytetu  Adama  Mickiewicza  zapytał,  czy  jest  możliwość 

zwiększenia ilości kursów autobusów miejskich.

Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej Mieczysław Karpiński 

– nawiązując do wcześniejszej dyskusji stwierdził, że zostały wypracowane przepisy zapisane 

w Statucie, ale jest jeszcze pewny obyczaj, przyjęty i stosowany w pracach rady, niedobrym 

obyczajem jest jeżeli merytoryczną uchwałę zgłasza się w dniu posiedzenia rady i nie jest 
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ona analizowana na komisji, tak jak to miało miejsce w dniu dzisiejszym, tym bardziej, gdy 

to dotyczy obrotu majątkiem gminy,

– zapytał, jaki jest stan przygotowań gminy do uczczenia jubileuszu 500 Lecia Miasta Piły.

Radna Wiesława Sztaba

– podziękowała Prezydentowi Szewcowi za odpowiedź na interpelację w sprawie placu zabaw 

przy ul.  Komuny Paryskiej,  w której  informował,  że będzie zrobiony wspólnie  z  Pilską 

Spółdzielnią Mieszkaniową i być może ze wspólnotami,

– zapytała, co z koncepcją modernizacji Plotek, na jakim jest etapie,

– w kwestii otwarcia Centrum Strzelectwa Tarcza zapytała, czy jest promocja do stworzenia 

prawdziwego programu dla szkół,

– na prośbę mieszkańca poruszyła sprawę terenu przy Aquaparku, który, zdaniem mieszkańca, 

nie jest właściwie wykorzystany ponieważ służy jako parking dla samochodów,

– poinformowała o tym, iż zwróciła się z prośbą do Dyrektora Rynia, by po sezonie jesiennym 

wymyć teren rynku, podziękowała za spełnienie prośby.

Radny Marian Barełkowski, w imieniu mieszkańców, którzy oczyszczają teren z zalegających 

liści,  poprosił o wydłużenia czasu funkcjonowania Spółki VEOLIA.

Przewodniczący  Rady  Miasta  Piły  Rafał  Zdzierela  poinformował  o  piśmie  pana  Wojciecha 

Mikołajczyka,  który  wystąpił  do  Rady  Miasta  ze  skargą,  która  ze  względu  na  potrzebę 

przygotowania odpowiedzi  przez prezydenta,  by przewodniczący mógł się  ustosunkować do tej 

skargi, będzie procedowana na kolejnej sesji – pismo stanowi załącznik do protokołu.

Prezydent Miasta Piotr Głowski m. in. stwierdził:

– co  do  stadionu  –  na  spotkaniu  mówiłem  o  pracach  projektowych,  a  nie  o  gotowym 

projekcie,  w  tej  chwili  jest  przygotowywany  dokument,  który  będzie  służył  ogłoszeniu 

zamówienia  publicznego  na  wykonanie  projektu  i  ten  dokument,  w  sposób  bardzo 

precyzyjny, musi określić jakie funkcje będą na tym stadionie, te działania się odbyły, mam 

nadzieję,  że  doradca  całego  Polskiego  Związku  Lekkoatletycznego  ds  Inwestycji  jest 

wystarczającym autorytetem, bo takiego zatrudniliśmy, który przygotowuje ten projekt, i że 
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będzie dobrze przygotowany,

– czy na ul. Podchorążych, na tym odcinku, można jeździć – nie można jeździć, jest wyraźny 

znak – zakaz ruchu - i każdy, kto wjeżdża na te odcinki, naraża się na odpowiednie sankcje, 

ta sama procedura odbywa się przy każdej inwestycji,  po zakończeniu każdej inwestycji 

następuje proces odbioru, jest on prowadzony niezależnie od inwestora i od tych czynników 

kontrolujących zależy, kiedy zostanie wydana zgoda,

– czy  na  Kossaka  coś  zrobimy  –  tak,  ten  fragment  przy  ścieżce  rowerowej  już  dawno 

zauważyliśmy, że jest tam konieczna potrzeba, niezależnie od przebudowy w przyszłości 

tego całego fragmentu,  tam nie ma odwodnienia,  w związku z tym woda nie  ma gdzie 

spływać, jest przygotowywany taki projekt, który tymczasowo rozwiąże ten problem tzn. do 

momentu wykonania odwodnienia,

– co do kursów MZK na Uniwersytet – w tej chwili odbywa się tam 8 kursów, w autobusie 

znajduje się od 2 do 10 klientów, Dyrektor Oddziału Zamiejscowego wie, że po ustaleniu 

ostatecznie  struktury  zajęć  studentów  ma  się  skontaktować  z  Prezesem  MZK  celem 

dostosowania tych kursów, będziemy w przyszłym roku budować tam ścieżkę rowerową, 

przejścia, chciałbym nawiązać do pytania radnej Sztaby, co z terenami przy Aquaparku – to 

jest  żywy przykład,  jak  wszystko jest  nie  w swoim miejscu,  gdyby Uniwersytet  był  w 

centrum,  studenci  nie  musieliby  dojeżdżać  autobusem,  a  być  może  to  miejsce  koło 

Państwowej Wyższej Szkoły Zawodowej miałoby sensowny cel zagospodarowania,

– stan zaawansowania działań związanych z 500 Leciem – chcielibyśmy to zrobić nie na sesji, 

a dla mediów tak,  żeby dotrzeć do jak największej ilości mieszkańców i pokazać części 

inwestycyjne, związane ze sportem, kulturą, z różnymi działaniami stowarzyszeń, które z 

nami współpracują, dopinamy już te programy,

– co do Płotek – będę prosił pana Przewodniczącego, by zorganizował w najbliższych dniach 

spotkanie  z  radnymi,  gdzie  chcielibyśmy  przedstawić  program  działania  do  państwa 

wyboru,

– co do Tarczy i  uczestnictwa młodzieży – na naszej  stronie jest  ogłoszenie o organizacji 

takich zajęć, musimy tę przestrzeń wykorzystać, jest to bardzo ciekawy, bardzo interesujący 

obiekt.
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Radny Jacek Bogusławski przypomniał o dyskusji na poprzedniej sesji na temat L-ek, w wyniku 

której  Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  zwołał  posiedzenie  Komisji  w  WORD  i 

dzięki  temu  spotkaniu  radni  dowiedzieli  się  jakie  są  warunki  funkcjonowania  Wojewódzkiego 

Ośrodka Ruchu Drogowego, ile jest samochodów do nauki jazdy, które jeżdżą po ulicach Piły, a 

pojazdów egzaminacyjnych jest 19, radni poznali też jakie są ograniczenia powodowane przez te 

samochody.

Radny Zbigniew Kosmatka,  odnosząc się  do wypowiedzi  Prezydenta,  związanej  z  lokalizacją 

Uniwersytetu w tym miejscu, w którym funkcjonuje stwierdził, że warto pamiętać o tym, że na 

początku poprzedniej dekady gmina pozyskała szereg terenów powojskowych na zasadzie takiej, że 

realizowane  będą  na  nich  określone  funkcje  publiczne,  pozostałe,  takie  jak  całe  osiedle,  które 

mieści się na terenie dawnych koszar Centrum Szkolenia Samochodowo-Czołgowego trzeba było 

zakupywać,  lokalizacja  Uniwersytetu  na  lotnisku  była  niezależną  decyzją  władz  Uniwersytetu, 

która  od  Agencji  Mienia  Wojskowego poszukiwała  terenu na  lokalizację,  zamierzenie  stało  się 

realne w połowie poprzedniej dekady, a więc stwierdzenia, iż mogło to być ulokowane w innym 

miejscu nie do końca są właściwe i odpowiadają sytuacji, w jakiej to ileś lat temu powstawało. 

Prezydent Miasta Piotr Głowski stwierdził, iż z rozmów, które były prowadzone z osobami, które 

były w Komitecie Organizacyjnym można domniemywać, że miasto powinno mieć głos decydujący 

o lokalizacji takiej inwestycji,  a te tereny, o których mówiła radna Sztaba przy Aquaparku były 

przejęte w ramach różnych rozliczeń od Agencji Mienia Wojskowego, dzisiaj gmina może wystąpić 

i tak zrobi, jeśli pojawi się ktoś, kto będzie chciał zagospodarować te tereny. Wyraził stanowisko, iż  

dzisiaj wskazałby inną lokalizację, pokazując na koszty, które miasto będzie musiało ponosić.

Przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta  Lucjan  Szutkowski,  zwracając  się  do 

radnego Kosmatki stwierdził, że miał okazję zetknąć się z opiniami, że ówczesny prezydent nie 

miał przychylnego stanowiska na etapie tworzenia Państwowej Wyższej Szkoły Zawodowej, gdzie 

ówczesny  rektor  dziwił  się  takiemu  stanowisku,  a  po  niewielu  latach,  gdy  znalazł  się  w 

stowarzyszeniu, które utworzyło się na rzecz utworzenia ośrodka uniwersyteckiego w Pile, reakcje 

ludzi  reprezentujących  Uniwersytet  Adama  Mickiewicza,  były  jak  najgorsze.  Uznał,  że  ta 

lokalizacja  nie  była  przypadkowa,  po  jednym ze  spotkań  atmosferę  ratował  ówczesny Starosta 

Pilski pan Bugajski. 
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Radny Zbigniew Kosmatka odnosząc się do wypowiedzi przedmówcy stwierdził, że słuchał jej z 

zażenowaniem,  przypomniał,  że  był  członkiem  i  jednym  z  wiceprzewodniczących  Komitetu 

Organizacyjnego  PWSZ  jak  również  uczestniczył  od  początku  w  działaniach  związanych  z 

powstaniem  Ośrodka  Zamiejscowego  Uniwersytetu.  Stwierdził,  że  pan  Szutkowski  powtarza 

opinie, które były efektem spotkania rektora elekta, który przyjechał w grupie kilku dziekanów, 

których kierunki miały w Pile funkcjonować i na pytanie „ile mieszkań, ile działek pod budowę 

domu  otrzyma  uniwersytet”  otrzymali  odpowiedź,  że  nie  otrzyma  i  z  tego  powstała  fama  o 

negatywnym podejściu. Stwierdził, że w tym momencie bronił tych, którzy w kolejce oczekiwali 

na mieszkania z puli samorządu i zasad gospodarowania nieruchomościami, które określają pewne 

warunki.

Radna Wiesława Sztaba stwierdziła, że z zażenowaniem wysłuchała tych dwóch opinii, uznała iż 

Piła  stała  się  centrum,  gdzie  wszystkie  budynki  powojskowe  zostały  bardzo  rozsądnie 

zagospodarowane.

Ad-28/

Informację  Przewodniczącego  Rady  Miasta  Piły  na  temat  oświadczeń  majątkowych 

składanych  przez  radnych  Rady  Miasta  Piły  –  druk  nr  405  –  oraz  pismo  Wojewody 

Wielkopolskiego  w  sprawie  oświadczeń  majątkowych  Prezydenta  Miasta  Piotra  Głowskiego  i 

Przewodniczącego Rady Miasta  Piły Rafała  Zdziereli  złożył  Przewodniczący Rady Miasta  Piły 

Rafał Zdzierela – pismo stanowi załącznik do protokołu.

Ad-29/

Informację Prezydenta Miasta Piły na temat oświadczeń majątkowych osób zobowiązanych 

do ich składania złożył Zastępca Prezydenta Miasta Piły Krzysztof Szewc – druk nr 419.

Ad-30/

Informacja  przekazana  przez  Urząd  Skarbowy  w  Pile  na  temat  złożonych  oświadczeń 

majątkowych.
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Przewodniczący Rady Miasta Piły Rafał  Zdzierela  poinformował zebranych,  że dalsza część 

obrad sesji wymaga wyłączenia jawności obrad gdyż sprawa, która zostanie poruszona, opatrzona 

jest klauzulą „Tajemnica skarbowa” i w części wyłączonej z jawności obrad uczestniczyć będą:

– Radni Rady Miasta Piły,

– Prezydent Miasta Piły,

– Zastępcy Prezydenta Miasta Piły,

– Sekretarz Gminy Piła, 

– Skarbnik Gminy Piła, Radca prawny Urzędu Miasta Piły,

– pracownik Biura Rady Miasta.

W związku  z  powyższym Przewodniczący  Rady  Miasta  Piły  Rafał  Zdzierela  zarządził  10 

minutową  przerwę  prosząc  niewymienione  osoby  o  opuszczenie  sali,  a  media  o  wyłączenie  i 

zabranie  kamer,  dyktafonów  i  innych  urządzeń  nagrywających  do  czasu  zakończenia  części 

niejawnej sesji.

Część niejawna.

Ad-31/

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miasta Piły Rafał Zdzierela 

zamknął obrady XXV sesji Rady Miasta Piły.

Protokołowała                                                                      Przewodniczący Rady Miasta Piły

Urszula Głąb                                                                                  Rafał Zdzierela
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